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CCoommeennttaarriiuu  rreeaalliizzaatt  ddee  ppaassttoorruull  AAlleejjaannddrroo  BBuulllloonn  

SSTTUUDDIIUULL  9 
MMIISSIIUUNNEEAA  NNOOAASSTTRRAA  

 

Buna dragul meu! 

Tema acestui studiu este invatatura lui Isus cu privire la misiune. Este un subiect simplu, 
dar in acelasi timp ca si toate temele simple abordate de Isus, este o tema profunda.  

Multa lume crede ca de vreme ce Israel nu l-a aceeptat pe Isus, Dumnezeu a scos din calcul 
aceasta natiune. Aeasta idee are un sambure de adevar, dar in ciuda faptului ca Israel ca natiune 
nu L-a aceeptat, 12 israeliti l-au acceptat iar cu ei Isus a inceput sa aseze temeliile bisericii 
crestine, care nici mai mult nici mai putin reprezenta continuare din punct de vedere spiritual a 
natiunii iudaice. Dar atunci cand i-a chemat pe cei 12, le-a spus ca-i va face „pescari de oameni”. 

Adica, cu alte cuvine, scopul chemarii acestora era misiunea. Nu exista chemare fara misiune. 
Petru care a fost unul dintre cei 12 chemati, a scris mai tarziu in 1 Petru 2,9 urmatoarele cuvinte: 

9
Voi însă sunteţi o seminţie aleasă, o preoţie împărătească, un neam sfânt, un popor, pe care Dumnezeu Şi l-

a câştigat ca să fie al Lui, ca să vestiţi puterile minunate ale Celui ce v-a chemat din întuneric la lumina Sa 
minunată; 

Aici gasim motivul existentei bisericii. Isus a  confirmat-o foarte clar in Matei 5,14-15: 

14
Voi sunteţi lumina lumii. O cetate aşezată pe un munte, nu poate să rămână ascunsă.  

15
Şi oamenii n-aprind lumina ca s-o pună sub obroc, ci o pun în sfeşnic, şi luminează tuturor celor din casă.  

16
Tot aşa să lumineze şi lumina voastră înaintea oamenilor, ca ei să vadă faptele voastre bune, şi să slăvească pe 

Tatăl vostru, care este în ceruri. 

Te rog sa imi permiti sa dezvolt putin conceptul de „lumina”. In timp ce se afla pe pamant, 

Isus a fost Lumina lumii. Azi acesta lumina suntem noi. Care este misiunea luminii? Sa 
lumineze! Cum indeplineste lumina acesta functie? Nu face nici o campanie pentru a lumina, ci 
pur si simplu lumineaza pentru ca este lumina. Singurul lucru de care ai nevoie ca sa luminezi 
intunericul lumii este lumina. Existand lumina, umbrele intunericului sunt alungate. Noi suntem 
lumina acestei lumini. A lumina lumea cu lumina Evangheliei inseamna a implini misiunea. 
Pentru a evangheliza lumea este necesar ca fiecare crestin sa se transforme in lumina. De aceea 
Isus a spus ca „o cetate asezata pe un munte nu poate sa ramaa ascunsa”. Daca fiecare crestin 

lasa ca Lumina Sa sa lumineze este imposibil ca lumea sa nu fie evanghelizata. Dar primul lucru 
de care avem nevoie pentru a evangheliza lumea este ca noi crestinii sa fi asimilat lumina in 
vietile noastre. Dca gandim ca acest lucru este normal, natural si vine de la sine, si nu ne mai 
preocupam de aceasta, ci ne preocupam cum sa castigam suflete pentru Hristos, deja am inceput 
intr-o modalitate grestita. Hristos a repetat acest concept de eganghelizare de multe ori. Chiar 
inainte de a vorbi despre lumina El a zis: „Voi sunteti sarea pamantului”. Care este functia sarii? 

Sa dea gust alimentelor. Si cum implineste sarea acesta functie? Nu realizeaza nici o campanie, 
ci pur si simplu se ameste ca si se topeste in compozitia alimentelor oferindu-le gust. Noi suntem 
sarea acestei lumi si avem nevoie sa ne amestecam si sa ne miscam printre oameni, reflectand 
slava lui Dumnezeu si vom tranforma astfel chiar structura lumii. Nici sarea nici lumina nu-si 
indeplinesc functia organizand campanii. Atata vreme cat membrii nu-si vor insusi rolul de 
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lumina si sare, ne vom petrece timpul inventand „metode” pentru a inlocui adevarata forma de 

evanghelizare invatata de Hristos. Acest aspect este foarte importanta si foarte serios.  

 Pana aici am putut vedea ca a implini misiunea pentru care am fost destinati, conform 
invataturilor lui Hristos, nu este o chestiune de „a face” ci de „a fi”. De aceea Isus a spus: „voi 

sunteti sarea”, „voi sunteti lumina”, subliniind astfel esenta misiunii de evanghelizare. De 

asemeni a repetat acest concept dupa inviere, inainte de a se inalta . Fapte 1,8: 

8
Ci voi veţi primi o putere, când Se va pogorî Duhul Sfânt peste voi, şi-Mi veţi fi martori în Ierusalim, în 

toată Iudea, în Samaria, şi până la marginile pământului." 

Veti fi martorii mei – a spus Isus. Un martor este cineva care a avut o experienta personala 
pe baza careia poate depune marturie. Este ceva ce a vazut si auzit. Acesta nu ar putea spune in 
fata tribunalului ca i s-a povestit ca... Aceasta n-ar avea nici o validitate. Isus a spus clar ca 
pentru a indeplini misiunea trebuie ca mai intai sa fi fost martori. Ucenicii au inteles perfect aest 
lucru dupa inaltarea lui Isus. Ei au devenit martori, de aceea Ioan a scris in 1 Ioan 1,1.4 
urmatoarele cuvinte: 

1
Ce era de la început, ce am auzit, ce am văzut cu ochii noştri, ce am privit şi ce am pipăit cu mâinile 

noastre, cu privire la Cuvântul vieţii, -4
Şi vă scriem aceste lucruri pentru ca bucuria voastră să fie deplină. 

Apostolii putea fi martori pentru ca ei au atins pe Isus, au trait alaturi de El, au vazut 
faptele Sale, de aceea vorbeau cu multa putere despre El. 

Astazi desi nu-L mai putem atinge in mod fizic, putem totusi sa traim alaturi de El prin 
credinta pentru a putea maturisi despre El cu autoritate.   

Dar mai este ceva. Nimeni nu poate deveni martorul Sau daca nu primeste puterea Duhului 
Sfant. Actiunea de maturiseire vine dupa cea de primire a Duhului Sfant.  

In capitolul 20 din Ioan gasim relatat incidentul petrecut dupa invierea lui Isus. Ucenicii se 
aflau in camera de sus cu ferestrele si usile inchise de frica iudeilor. Acesta actiune pare cu totul 
contraproductiva, pentru ca in loc sa-i evanghelizeze pe iudei, ei se temeau de ei si statea inchisi 
in acea camera. Cum ar putea cineva dominat de frica sa-si implineasca misiunea. Dar atunci 
Isus a aparut in mijlocul lor si le-a zis: „Pace voua!”. Si dupa ce i-a linistit, le-a descoperit un alt 
aspect al misiunii. „Cum Tatal M-a trimis asa va trimit si Eu”, le-a zis El. Si in cel fel a trimis 
Tatal pe Isus in lume? Apostolul Ioan ne spune in Ioan 1,1 urmatoarele: 

1
La început era Cuvântul, şi Cuvântul era cu Dumnezeu, şi Cuvântul era Dumnezeu. 

La inceput Tatal si Fiul se aflau impreuna in ceruri. Fiul nu era doar fiu ci El era Cuvantul, 
Mesagerul Evangheliei si al salvarii. Tatal avea nevoie sa trimita aceasta veste buna a 
Evangheliei in lume, pentru ca dorea sa-si salveze fiii si sa le ofere sansa mantuirii. Si cum a 
evanghelizat Dumnezeu-Tatal lumea? Ioan 1,14: 

14
Şi Cuvântul S-a făcut trup, şi a locuit printre noi, plin de har, şi de adevăr. Şi noi am privit slava Lui, o 

slavă întocmai ca slava singurului născut din Tatăl. - 

Procesul de evanghelizare incepe aici: „Cuvantul s-a facut trup”, s-a umanizat, s-a intrupat, 
s-a nascut in lume, a trait printre oameni plin de har si de adevar, experimentand alaturi de ei 
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suferinta si durerea, contempland disturgerea adusa de pacat, avand mila de pacatos si iubindu-l 
pana la moarte. Dar in timp ce Isus isi desfasura activitatea si misiunea Sa pe pamant, oamenii au 
putut sa-L observe si astfel au putut vedea slava lui Dumnezeu prin El. A evangheliza pentru 
Isus, a insemnat sa iasa in afara teoriei demonstrand in mod practic ce inseamna intruparea slavei 
lui Dumnezeu. Pentru oameni e mai usor sa creada in ceea ce vad, decat in ceea ce li se spune. 
Daca oamenii trebuie sa creada in slava lui Dumnezeu, ei trebuie sa-o vada reflactata in noi. A 
evangheliza de fapt inseamna a le arata oamenilor slava lui Dumnezeu intr-un sens clar, explicit, 
vizibil si palpabil.  

Aceasta slava reprezinta caracterul lui Dumnezeu. In felul acesta a evanghelizat Isus 
lumea. In Ioan 14,9 scrie: 

9Isus i-a zis: "De atâta vreme sunt cu voi, şi nu M-ai cunoscut, Filipe? Cine M-a văzut pe Mine, a văzut pe 

Tatăl. Cum zici tu dar: ,Arată-ne pe Tatăl?' 

Aici vedem ca Isus era intruparea Evangheliei, era lumina care lumina in lume. In El era 
lumina lumii.  

Dragul meu, crestinul trebuie sa se nasca din nou, iar apoi sa creasca, dar pentru aceasta el 
trebuie sa traiasca o viata de continua legatura cu Hristos. Doar in acest fel se va putea reproduce 
caracterul Sau in el. Slava lui Dumnezeu este vizibila, si atunci cand oamenii o vad in viata 
crestinilor, se apropie de Evanghelie si cred in ea.  

Un alt aspect al misiunii pe care Isus l-a revelat, il gasim in Matei 28,18-20: 

18Isus S-a apropiat de ei, a vorbit cu ei, şi le-a zis: "Toată puterea Mi-a fost dată în cer şi pe pământ.  
19

Duceţi-vă şi faceţi ucenici din toate neamurile, botezându-i în Numele Tatălui şi al Fiului şi al Sfântului Duh.  
20

Şi învăţaţi-i să păzească tot ce v-am poruncit. Şi iată că Eu sunt cu voi în toate zilele, până la sfârşitul veacului. 

Amin. 

In originalul grecesc, unica expresie care se afla la modul imprativ este „faceti ucenici”. 

Celelalte 3 verbe, a merge, a boteza si a invata, se afla la gerunziu. Textul ar putea fi tradus 
astfel: faceti ucenici margand, botezand si invatand. Porunca lui Hristos nu se margineste doar la 
a merge, sau a boteza, sau a invata, ci porunca se refera la a face ucenici folosind aceste metode. 
Adevarata misiune nu inseamna marirea numarului de membri, ci  aceea de a face ucenici. 
Proglema este ca nu se face sau nu se formeaza un ucenic intr-o ora, sau cu un seminar de sfarsit 
de saptamana, si nici macar cu un curs de 6 luni. Formarea este un proces care are inceput dar 
niciodata nu se sfarseste. Adevaratul crestin se transforma in ucenic si ucenicii se produc intr-o 
forma naturala. Acest proces nu se realizeaza in tacere si in ascuns, pentru ca ucenicul pe masura 
ce trieste acesta experienta nu poate sa taca. El impartaseste celorlalti credinta sa, transmitand si 
altora mesajul de dragoste care a transformat viata sa. In Biblie nici nu se distinge diferenta 
dintre credincios si ucenic, pentru ca ambii insemna acelasi lucru. A fi chemat sa crezi in Hristos, 
din punct de vedere biblic, inseamna a fi chemat a fi ucenic. 

Ultimul aspect al misiunii prezentate de catre Isus se afla in Marcu 16,15: 

15Apoi le-a zis: "Duceţi-vă în toată lumea, şi propovăduiţi Evanghelia la orice făptură. 

Verbul a predica, a propovadui nu subliniaza doar aspectul de a comunica, a vorbi, ci 
presupune si investirea intregii puteri si capacitati pentru ca Evanghelia sa fie predicata. Dintre 
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cei 4 evanghelisti, Marcu este cel care mentioneaza cel mai des  verbul „keruso” explicat 

anterior. El mentioneaza de 14 ori si este acelasi verb folosit in Apoc. 14 in care apare ingerul 
care proclama Evanghelia prin cele 3 solii. Scopul existentei bisericii, este proclamarea 
Evangheliei, acesta referindu-se la folosirea tuturor acelor mijloace prin care Evanghelia poate fi 
vestita. Ratiunea de a exista a tuturor lucrurilor este aceea de a-si implini scopul pentru care a 
fost adus la existenta. Aceasta a vrut sa spuna Isus cand a zis ca daca sarea isi pierde gustul, nu 
mai valoreaza nimic decat sa fie aruncata si calcata in picioare. 

 Daca noi suntem sarea pamantului, misiunea noastra este sa dam gust lumii. Si daca nu ne 
implinim misiunea, riscam sa nu mai avem sens de a exista. Dar exista o diferenta intre misiunea 
noastra si cea a ucenicilor de atunci. Daca ei au fost trimisi la oile pierdute ale casei lui Israel, 
noi avem misiunea de a duce Evanghelia la toate natiunile, limbile si dialectele lumii. Dumnezeu 
sa ne ajute pentru ca noisa ajungem sa intrupam in noi Evanghelia pentru a fi martori ai 
Maestrului divin oriunde mergem. 

 Nicaieri nu vei gasi scris ca Isus ar fi dorit sa aiba un club al crestinilor care se aduna in 
fiecare sabat, asculta predica si canta cantari frumoase. Adevarata biserica este aceea care-si 
indeplineste misiunea in timpul saptamanii iarin sabat se intalnesc pentru ca sa-si impartaseasca 
experientele traite de ei in lucrarea misiunii incredintate de Dumnezeu pentru aceas saptamana. 
Aceasta biserica, cu siguranta va creste pentru ca ea este matura si reflecta caracteeerrrul lui 
Dumnezeu. Aceasta este biserica pentru care doreste Isus s-o gaseasca la revenirea Sa pe pamant.  

Daca doar programul din sabat si varietatea lui devine centrul atentiei si preocuparilor 
noastre, este timpul sa ne revizuim cu atentie atitudinea si sa ne restabilim adevaratul scop si 
adevarata motivatie a existantei noastre! 

Dumnezeu sa te binecuvanteze! 
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